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Protokół Nr 7/2025 

z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu, Młodzieży i Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi Rady Gminy Wierzchosławice 

odbytego dnia 22 kwietnia 2025 r. 

w Urzędzie Gminy Wierzchosławice (I piętro – pok. nr 15) 

Posiedzenie rozpoczęto 22 kwietnia 2025 r. o godzinie 08:30, a zakończono o godzinie 09:01 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków Komisji: 

Obecni: 

1. Piotr Bieś 

2. Barbara Knapik 

3. Konrad Marszałek 

4. Dawid Mocny 

5. Tomasz Rodak 

6. Krzysztof Wiśniewski 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 Małgorzata Moskal – Wójt Gminy 

 Wojciech Aleksander – Zastępca Wójta 

 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Tomasz Rodak. Przywitał zaproszonych 

gości, poinformował, że w posiedzeniu uczestniczy wymagana ilość członków Komisji, co 

pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Piotr Bieś, Barbara Knapik, Konrad Marszałek, Dawid Mocny, Tomasz Rodak, Krzysztof 

Wiśniewski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przyjęto porządek posiedzenia, jak niżej: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 6/2025 z posiedzenia odbytego dnia 24 marca 2025 r. 

4. Omówienie wstępnego projektu Statutu Młodzieżowej Rady Gminy. 

5. Wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr 6/2025 z posiedzenia odbytego dnia 24 marca 2025 r. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przekazany członkom Komisji elektronicznie. 

Pytań oraz uwag do protokołu nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu Nr 6/2025 z posiedzenia odbytego dnia 24 marca 2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Piotr Bieś, Barbara Knapik, Konrad Marszałek, Dawid Mocny, Tomasz Rodak, Krzysztof 

Wiśniewski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

4. Omówienie wstępnego projektu Statutu Młodzieżowej Rady Gminy. 

- Dawid Mocny: razem z Panią Wójt i Panią Mecenas pracowaliśmy nad tym Statutem. Są dwie 

chyba takie najważniejsze kwestie do przedyskutowania: wiek członków Rady i liczba członków 

Rady. Ja wstępnie proponowałem, żeby to był wiek od 13-stu do 18-stu lat, bo uważam, że 

różnica jest bardzo duża. Pierwotnie było planowane, żeby było 15 osób, ale po rozmowach 

z Panią Wójt wydaje mi się, że to może być na początek za dużo i żeby to było 10 osób. 

Prezydium składające się z Przewodniczącego, Zastępcy oraz Sekretarza. Kwestią do 

zastanowienia też jest, żeby uszczegółowić ten Statut o kwestie wyborów przeprowadzanych 

w szkołach i na terenie Gminy – kto może brać w nich udział.  

 

- Barbara Knapik: ja też do tego wieku bym się odniosła. Uważam, że 20 lat to jest za dużo ze 

względu na to, że 18-latek może być już Radnym Gminy. Co do liczby to jeżeli mamy 11 sołectw 

to może 11 osób.  

 

- Małgorzata Moskal: ja powiem na przykładzie tego, co się działo z Radą Seniorów jeszcze 

5 lat temu. Był problem z naborem, były 2 albo 3 nabory i nie było chętnych, to są typowo 

społeczne prace. Ja bym zaczęła od tej mniejszej, zawsze Rada Gminy może uchwalić większą 

ilość. Nie wiem, czy się z każdego sołectwa zgłoszą osoby, ciężko powiedzieć. Z drugiej strony, 

gdyby się zgłosiło więcej osób to będziemy mieć też świadomość, że te 10 osób to jest za mało. 

Ja bym spróbowała z tej mniejszej puli, ale przyjmuje Państwa każdy głos. Dzisiaj to jest przede 

wszystkim taka propozycja, jak Pan Przewodniczący powiedział, trzeba się nad nią zastanowić, 

na spokojnie przeczytać, my też swoje uwagi wnieśliśmy do tego, bo wiele razy na ten temat 

rozmawialiśmy. Teraz przedstawiamy Państwu jako Komisji, żebyście się spróbowali odnieść do 
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tego i ze względu na to, że Pan Przewodniczący nie ma mocy uchwałodawczej to uważam, że 

Komisja powinna wystąpić z takim projektem na Sesję. Chcielibyśmy, żebyście Państwo 

zapoznali się z tym projektem i wtedy jeszcze raz zwołać Komisję, odnieść się do tego, jeżeli są 

uwagi to nawet wcześniej, żebyśmy przedyskutowali je z Panią prawnik, bo jest to na tyle istotne, 

że mogą nam dużo rzeczy wnieść w tę uchwałę i w ten projekt. Na pewno Państwo 

przeczytaliście, ale prosiłabym jeszcze zastanowić się, co można by było do ewentualnego 

projektu zawnioskować.  

 

- Barbara Knapik: a kto na te osoby może oddać głos, inna młodzież? 

 

- Małgorzata Moskal: kandydat zgłasza się sam, sam jest chętny, o ile się nie mylę to musi być 

chyba zgoda rodziców, ale to jest już kwestia Regulaminu i jest on bardzo istotny, stanowi taki 

dodatek, Regulamin będzie Zarządzeniem Wójta, a nie Uchwałą Rady. Całą uchwałę wykonuje 

Wójt. Natomiast Państwo podejmujecie Uchwałę na zasadzie samej pracy Rady. Przeglądnijcie 

na spokojnie ten projekt, jeżeli Państwo macie jakieś uwagi to warto by było przesyłać do całej 

Komisji. Na bieżąco będziemy się odnosić, czy Wasze propozycje są przede wszystkim zgodne 

z prawem. To jest wstępne omówienie projektu, to nie jest jeszcze przygotowanie do 

procedowania na Sesję Rady Gminy.  

 

- Tomasz Rodak: a jakie są ramy czasowe wprowadzenia? 

 

- Małgorzata Moskal: uchwała Rady Gminy i ponieważ to jest prawo miejscowe to 14 dni od 

dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym. Na to nie bardzo mamy wpływ kiedy zostanie 

ogłoszone.  

 

- Piotr Bieś: a czy nie można wprowadzić funkcjonowania takiej Rady od września na przykład?  

 

- Małgorzata Moskal: jeżeli nawet – najbliższy projekt Uchwały możemy przyjąć zakładam 

w maju. My przygotujemy wszystkie Zarządzenia, musimy wszystkie terminy ogłosić. Zasadnym 

by było, żeby przeprowadzić zgłoszenie przez wakacje, ewentualnie do któregoś dnia września.  

 

-Wojciech Aleksander: ale szkoły są zamknięte w wakacje. 

 

- Konrad Marszałek: jakieś informacje, żeby w szkole były. 

 

- Małgorzata Moskal: pójdzie ta informacja. Stanowienie Rady to zgodnie z prawem Rada musi 

się sama ukonstytuować, czyli wybrać Przewodniczącego, pierwsza sesja będzie wyznaczona 
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przez Wójta. Nie możemy wskazać terminu konkretnego tylko w zależności od tego kiedy się 

osoby zgłoszą, wtedy będziemy ustalać. Jeżeli będzie dodatkowy nabór to nie zdążymy do 

września. 

 

- Piotr Bieś: mi chodziło o to, żeby od września już powoli wdrażać. 

 

- Małgorzata Moskal: od razu po podjęciu przez Radę Gminy Uchwały, będziemy 

przygotowywać Zarządzenia, zaczynać procedowanie i przygotowanie. Tym bardziej, że dobrze 

by było, bo akurat minie rok naszej kadencji, trwa ona 5 lat, Rada Młodzieżowa 2 lata i następną 

będziemy mieli szansę wybrać. Tak żeby w trakcie naszej kadencji te dwie kadencje 

Młodzieżowej Rady u nas się pojawiły.  

 

- Dawid Mocny: zaczną się też przygotowania do Wierzchosławickiej Ligi Debatanckiej i nie 

ukrywam, że taka była moja wizja, żeby to była taka kuźnia kadr do tej Młodzieżowej Rady 

Gminy, tam jest bardzo dużo przygotowań do tego, żeby w ogóle w tej Młodzieżowej Lidze 

wystąpić. Ma to też ogromny wpływ później na to, jak te osoby prezentują się uczestnicząc 

w Młodzieżowej Radzie ze względu na to, że muszą występować przed kamerą, przed 

publicznością, więc to też na pewno im ułatwi późniejsze funkcjonowanie w Młodzieżowej 

Radzie i może w przyszłości Radzie Gminy.  

 

- Małgorzata Moskal: zastanówcie się Państwo, czy te sesje mają być nagrywane, niekoniecznie 

muszą, Sesje Rady Gminy tak, ale Sesje Młodzieżowej Rady nie. 

 

- Barbara Knapik: myślę, że nie – żeby ich nie stresować.  

 

- Małgorzata Moskal: członkowie Młodzieżowej Rady Gminy mogą uczestniczyć w Sesjach 

Rady Gminy, jako przedstawiciele mogą występować z pewnymi wnioskami i to też na Sesjach 

Rady. Przemyślcie sobie Państwo na spokojnie te wnioski. 

 

- Tomasz Rodak: a co w momencie, gdy zgłosi się więcej osób? 

 

- Małgorzata Moskal: to wtedy są dwie opcje. Albo Rada zmienia Uchwałę Rady Gminy 

i przyjmujemy wszystkich, tych którzy się zgłosili albo na podstawie Regulaminu myślimy 

o tym, żeby na przykład mieli jeszcze opinię i na podstawie tego i listu motywacyjnego dokonać 

wyboru. Musi być podstawa do tego, która będzie wskazywać dlaczego ktoś chce startować do 

tej Rady, bo to niekoniecznie program tak, jak Radny ma, ale na zasadzie podpunktów, co w tej 
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Radzie chciałby zrobić, jaka jest myśl na tę Radę. Trzeba by było zawrzeć w Regulaminie na 

pewno takie postanowienie, które wprowadzi ewentualnie selekcję. 

 

- Konrad Marszałek: na zasadzie jakiegoś CV. 

 

- Barbara Knapik: czasami jest tak, że młode osoby mają zapał, lepiej więcej zostawić, bo 

mogą się wykruszyć, bo się nie będzie podobać, też tak może być.  

 

- Małgorzata Moskal: właśnie. Wszystko musi się znaleźć, wybory uzupełniające – nabory. 

Dlatego ja nie proponowałabym też dużej ilości, bo po prostu może być sytuacja, że się wyłamie 

15 osób i nie damy rady znaleźć.  

 

- Barbara Knapik: dobrze, lepiej zrobić faktycznie 10 osób, jeszcze jak nie dostają żadnych 

pieniędzy. 

 

- Dawid Mocny: gratyfikacji finansowej nie będzie, bo to jest mandat sprawowany nieodpłatnie. 

Niech będzie dla nich nagrodą za pracę to, że Gmina sfinansuje im wyjazd na przykład, żeby 

mieli możliwość kształcić się dalej.  

 

- Tomasz Rodak: ja bym sugerował, żeby dać jakąś pulę, taką małą. 

 

- Barbara Knapik: muszą mieć, żeby mogli dysponować czymś. 

 

- Dawid Mocny: żeby mieli możliwość coś zorganizować, będą mieli jakąś tam kwotę, a na 

przykład część pozostałej kwoty będą musieli sami jakoś zorganizować, przez to będą mieli 

możliwość wziąć udział w jakimś przedsięwzięciu. 

 

- Konrad Marszałek: 10 osób może się zgłosi z całej Gminy. 

 

- Wojciech Aleksander: może nas zaskoczą, może będzie więcej osób, zobaczymy. 

 

- Dawid Mocny: to też jest kwestia dobrego poprowadzenia ich. 

 

- Konrad Marszałek: są chłopaki, którzy działają w Ochotniczych Strażach Pożarnych i oni 

pokazują przywiązanie do swojej społeczności, więc może tutaj też. Są osoby, które są 

Przewodniczącymi Szkół, w Samorządach Szkolnych działają, te osoby czują to na pewno. 
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-Barbara Knapik: dla mnie to tylko kwestia, żeby coś dostali – jakąś pulę i żeby wiek był do 

18-stu lat, reszta wydaje mi się, że jest w porządku. 

 

Więcej pytań oraz uwag nie było. 

 

 

5. Wolne wnioski. 

- Małgorzata Moskal: wszystkie organizacje działające na terenie Gminy mają różnego rodzaju 

obowiązki. Ustawa Kamilka – jeśli współpracują z dzieciakami poniżej oczywiście 18 roku 

życia, bezwzględnie Koła Gospodyń. Przygotowujemy w Gminie dla wszystkich organizacji 

działających na terenie Gminy dwie rzeczy – RODO, która jest na tyle istotna, żeby nie uchybić 

żadnym informacjom. Organizacje pozarządowe muszą mieć jeszcze coś takiego, jak Uchwałę 

o praniu brudnych pieniędzy. W większości z tego, co rozmawiałam to Stowarzyszenia mają. 

Bardzo Państwa proszę, żeby w swoich gronach przekazać, że coś takiego planujemy 

i prześlemy, żeby wprowadzić w Regulaminy. Nie wiem, jak jest w Kołach Gospodyń.  

 

- Barbara Knapik: Uchwały o praniu brudnych pieniędzy na pewno nie mamy. My Uchwały też 

podejmujemy.  

 

- Krzysztof Wiśniewski: na zawody musi być z Sądu jako opiekun.  

 

- Małgorzata Moskal: muszą być zasady, jak Wy Państwo tam funkcjonujecie. Dla Gminy 

przygotowujemy, więc Państwu też prześlemy. A jeśli chodzi o RODO poprosiłam Pana Piotra, 

żeby przygotował wszystkim Stowarzyszeniom, Organizacjom, Kołom Gospodyń Wiejskich 

takie działania.  

 

- Barbara Knapik: o tych brudnych pieniądzach my nie mamy takiej Uchwały w ogóle. 

 

- Małgorzata Moskal: Stowarzyszenie Horyzont – my to podejmowaliśmy chyba w 2013 – 2014 

roku, to już bardzo długo działa na rynku. Nie wiem jak Koła Gospodyń Wiejskich, ale żeby nie 

było po prostu czegoś zaniedbanego. LKS – tak samo trzeba uważać na takie historie, żeby nikt 

niczego nie uchybił. Chcielibyśmy, że te nasze organizacje nie miały z tymi prawnymi rzeczami 

problemów. 

 

- Konrad Marszałek: ja zwracałem uwagę właśnie w Kole Gospodyń Wiejskich kobietom 

o ustawie Kamilkowej, ale rozwiązaliśmy to tak – są te wieczory karciane, one de facto nie 
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sprawują opieki, udostępniają obiekt, a to że dzieci przychodzą to nimi się nie opiekują na tej 

zasadzie. Jest jakiś rodzic i on opiekuje się tym dzieckiem. 

 

- Małgorzata Moskal: jeżeli chodzi o Radnych z Młodzieżowej Rady oni też będą tutaj 

w Gminie, musimy wszystkie osoby zgłosić kto będzie miał z nimi kontakt. Wy jako Rada też 

będziecie zgłoszeni, bo Wy będziecie mieć z nimi kontakt. Dlatego jeszcze raz bardzo Państwa 

proszę i uczulam, przygotowujmy to, prześlemy, Radni oczywiście też dostaną.  

 

Więcej pytań oraz uwag nie było. 

 

 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji dokonał zamknięcia 

7 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu, Młodzieży i Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi.  

 

 

Na tym protokół zakończono.  

 
 

Protokołowała:        Przewodniczący Komisji:  

 

 

Karolina Ducinowska       Tomasz Rodak 

 


